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Traktens föreningstidning Gårdsby-Sandsbro ges ut av 
Sandsbro AIK och Gårdsby sockenråd i Växjö kom-
mun. Bidrag till nästkommande nummer är välkomna 
till red@gardsby.se

Varje förening svarar själv för sina texter om ej annat 
anges. Sandsbro AIK svarar för övrig redaktionell text.
Redaktör och layout: Emilia Hjelmberg. 

Tips välkomna till red@gardsby.se

Ansvarig utgivare: Christer Jonasson.
Utgivare: Sandsbro AIK och Gårdsby sockenråd,
www.sandsbroaik.se - www.gardsby.se
Org.nr: 829500-7549 SAIK
Årgång 3, Växjö 2007

Traktens föreningstidning  till alla i Gårdsby-Sandsbro

Har du idéer eller material till föreningstidningen Gårdsby-
Sandsbro, hör av dig till redaktionsgruppen: Årets sista 
nummer kommer förhoppningsvis ut i början av mars 2008 
och har i så fall manusstopp �/2. Föreningar: försök få med 
ert vårprogram i detta nummer.

Välkomna att höra av er! Mer information hittar du på 
www.gardsby.se. 

red@gardsby.se

Toni Sjö 656 �0
Ulla-Britt Schill 6�0 �9
Jens Linder 6�5 4�
Poul Kongstad 658 24

Jul, strålande jul!
Hösten har rusat fram och nu har vi åter kommit till julen. Nu är det dags för det sista numret för i år av vår tidning 
Gårdsby/Sandsbro.    

Nya saker är på gång i Sandsbro. Olle Källgård har startat ett friskvårdscafé för seniorer och sjukpensionärer. Här har 
man möjligheten att få lite motion samtidigt som man få träffa andra över en kopp kaffe. Läs om entreprenörsandan 
som råder i området. ”Elektrikerparet” i Kyrkeryd som har en kombinerad hantverk och elfirma. Hos Carina och Alex-
ander i Gasslanda så har man gjort Carinas stora intresse, för hästar, till en verksamhet. De erbjuder horsemanship, 
kurser och en butik med hästprylar. 

Nu när den mörka tiden har kommit så ökar risken för viltolyckor. En jägare i trakten berättar om var riskerna är som 
störst på våra vägar. Ett tips är att vara försiktig i sluttningar och där täta snår går från till stora vägen.

Jul kommer även till smedjan i år och ni är alla välkomna dit. Som samhällsförening rapporterar Gårdsby sockenråd 
om planerna kring väg 23. Läs om Gårdsby hembygdsförenings vara eller inte vara i detta nummer av Gårdsby/Sands-
bro.

Jag vill avsluta med att tacka alla som har skickat in förslag, artiklar och bilder till tidningen. Fortsätt med det. Utan er 
mister vi massor av roliga och intressanta inslag från vår närhet.

Vi önskar er alla en riktigt god jul och ett gott nytt år. Så ses vi igen nästa år!

Emilia Hjelmberg
redaktör
och 
redaktionsgruppen   
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På våra större vägar enbart i Gårdsby 
socken inträffar 35-40 viltolyckor 
per år. Det gäller skymning, natt och 
gryning hela året om, även om hösten 
är något mer drabbad.  Vår karta visar 
de vanligaste ställena, som man bör se 
upp med. 

Om man råkar köra på större vilt är det vik-
tigt att veta vad man ska göra (se faktaruta).

Det berättar Martin Gustavsson, 25, i 
Gårdsby. Martin är van och ivrig jägare, 
och har faktiskt jagat eller varit med i jakt 
i 20 år. Många helger är han och hunden 
Sture ute på jaktturer i olika marker. 
Till vardags är Martin utbildad förare av 
grävmaskiner och skogsmaskiner. Han har 
i höst arbetat mycket med stora vägbygget 
vid Norremark.

Martin berättar att viltet mest håller till i 
vissa områden i socknen och ofta följer 
bestämda viltstigar, som ibland korsar 
stora vägar, i vårt fall väg 23 och rottne-
vägen. Där gäller det att se upp lite extra.

Kartan visar var flest viltolyckor sker i 
vårt område. Sluttningar är vanliga.

I vårt område finns rådjur, älg, dovhjort 
och ibland en del vildsvin. Rådjur och 
älg är vanligast, även om de minskat 
något på senare år. Det pratas en del 
om vildsvin, men de är inte etablerade 
i socknen än, men däremot norr och 
öster om sjön Innaren. Så småningom 
blir de nog bofasta här också, och jägare 
kan förmodligen inte hålla emot detta. 
Dovhjort finns bofast mellan Stojby och 
Långarör norr om Sandsbro.

Om en viltolycka med klövdjur sker 
måste man snarast ringa polisen på 
��4�4. Se även faktarutan.

Om djuret inte avlider direkt på platsen 
måste eftersök eller avlivning ske. Det 
finns ett stort antal jägare som i praktiken 
ideellt ställer upp med eftersök för att 
djuren inte ska lida. Polisen kontaktar 
jägarnas kontaktperson, som organiserar 
eftersöket. Jägarna gör här en samhälls-
insats.

Du får en gratis markeringsremsa på 
bildprovningen och den sättas på en 
viltolycksplats.

Sakta ner
Om vilt-eftersök pågår, ser du det genom 
att jägarna har reflexvästar och rör sig 
nära vägen. Sänk farten så deras 
säkerhet inte äventyras. Tänk på att de har 
både hund och vapen, och att de jobbar 
frivilligt när det är mörkt.

Gör så här vid en viltolycka 
(obligatoriskt vid klövdjur)

• Ring polisen tfn ��4�4. Ange person- 
och fordonsuppgifter olycksplats så 
exakt som möjligt, vägnr, viltslag, om 
djuret finns kvar på platsen eller i vilken 
riktning djuret försvann.
• Märk ut platsen noga med något färgat 
så man kan hitta den exakt.
• Om möjligt stanna kvar tills eftersök 
anländer.

Tips: Stega eller mät med trippmätare
exakt avstånd till avtagsväg eller lik-
nande tydlig punkt. Eller låt någon
annan bilist göra det.

Text och bild: Poul Kongstad 
Vilt-vett på vägarna

Martin Gustavsson

Kartan visar var flest viltolyckor sker i vårt område. Sluttningar är vanliga.

Gårdsby Sockenråd
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Hållbar hästsport är ett motto för Ca-
rita Linné Naess och Alexander Naess 
i Gasslanda. Det innebär att hästen 
föds upp och behandlas på ett sätt så 
den inte slits ut eller far illa. Genom 
att ordna kurser försöker de sprida in-
tresse för detta bland hästintresserade.

Entreprenörer i Småland står på 
många ben, så i Gasslanda finns även 
en riktig hästbutik med speciellt foder, 
ridutrustning och kläder. Känner du 
för en riktig cowboyhatt eller ett par 
riktiga boots? Besök butiken eller 
hemsidan www.hallagard.se. Bli inte 
förvånad om en ”häst” i naturlig stor-
lek möter dig vid butiken, den är en 
dekoration, kanske en maskot?

För �0 år sedan kom Carita Linné och 
Alexander Naess till Hallagård i Gas-
slanda, några km norr om Gårdsby. 

Caritas stora hästintresse redan då bidrog 
till valet av gård. Familjen bor med sina 
tre barn i stora boningshuset och har 
rustat upp stallbyggnaderna så att man 
har boxplatser för egna och andras hästar 
(helpension!). Bredvid sina arbeten som 
studieadministratör och snickare ordnar 
de olika aktiviteter kring ridning och…:

- horsemanship
Som goda entreprenörer har de gradvis 
arbetat upp olika verksamheter kring 
hästar och ryttare, allt från en blygsam 
start. Deras tema är att utvecklas och att 
ridningen ska vara skonsam i längden 
för hästarna. Kurserna hålls hemma i 
Gasslanda eller på andra ställen i om-
rådet såsom Bergunda eller Toftastrand 
(Sandsbro).

Under senaste året har de arrangerat 
kurser för hästägare och ryttare. Det kan 

Text och foto: Poul Kongstad
Hållbar hästsport i Hallagård

handla om klassisk hållbar ridnings-
konst, träning, näringslära, skötsel. Hur 
bygger man upp en häst från början så 
den blir välmående och hållbar? För 
en lekman som jag verkar det mycket 
seriöst, kanske även lite av en alterna-
tivrörelse? Lärare har bl a varit Birgitta 

En av Hallagårdens hästar i stall. 

Gårdsby Sockenråd



5

Gårdsbutiken i Gasslanda med hästinriktning. 

Kursordnare och norrman Alexander Naess i Gasslanda

Järnåker, fd fälttävlansryttaren och 
ridinstruktör, numera riddare av akade-
misk ridkonst samt Elise Nilsson, även 
hon riddare av akademisk ridkonst. En 
ridlära som utvecklats av Bent Brande-
rup. Inom foderlära har Equine-nutri-
tionist och cand.agro Christine Brökner 
från Danmark kurser.

Den lilla röda stugan på tomten an-
vänds både till semesteruthyrning och 
kurscenter med övernattning vid inter-
nat. I Gasslanda finns även en ridbana 
som kan användas vid kurserna.

Gårdsbutik i Gasslanda
Till en sund häst hör ett allsidigt foder, 
och det saknas många örter i våra mar-
ker idag. Därifrån var steget inte långt 
till en liten gårdsbutik i Gasslanda. Där 
finns foder och hästattiraljer (den häst-
kunnige vet nog bättre ord). Man kan 
också handla fräcka kläder i cowboystil. 

Här ligger Gasslanda.  

Öppet: 
Torsdagar i första hand, 
men ring annars: 610 27.

Gårdsby Sockenråd
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SAIKEN
S e n a s t e  n y t t  f r å n  S a n d s b r o  A I K

Ett informationsbrev från Sandsbro AIK

Sandsbro AIK- 
Lite mer än en vanlig förening.

Anläggning och skötsel av utemiljöer
Försäljning av matjord, sand, täckbark, gräs och betongplattor

Träd- och Buskbeskärning
Snöröjning – Upptagande sopmaskiner – hjullastare och minigrävare

info@tradgardstjanstab.se – www.tradgardstjanstab.se
0470-156 00 Bävervägen 1, 352 45 VÄXJÖ Deltavägen 10. Norremark Växjö. Tel 0470 - 61480

Öppet: Vard 10 – 18, Lör 10 – 16, Sön 12 – 16

- när service och kvalitet känns viktigt -

www.sandsbroaik.se

Sandsbro AIK

God Ju l
&

Got t  Nyt t  År
Önskar 

Kans l i e t 

Tack alla för en god insats under 
2007. Arbetet med de nya planerna 
på Norremark fortlöper, och med 
jämna mellanrum lägger vi ut bilder 
på hemsidan. Nyligen har luftning och 
sandning av Sandavi gjorts för att 
hålla planen i fortsatt gott skick.
Vårt unga A-lag kämpade bra i serie-

spelet och slutade på en hedrande 
fjärdeplats.
Vi har också i år haft 16 ungdomslag 
i cup- och seriespel, som engagerar 
många ungdomar och ideella ledare 
och det är vi verkligen stolta över.
Motionssektionens aktiviteter i 
Sandsbro skolas gymnastiksal lockar 
många deltagare, förhoppningsvis gör 
det Sandsbroborna både friskare 
och piggare. Du har väl hört om vårt 
Friskvårdscafé på torsdagsförmid-
dagarna, stavgång eller promenad, 
ibland andra aktiviteter och gemen-
sam fika.
Tennissektionen har sett till att 
hålla våra tennisbanor i perfekt skick 
och banorna har under säsongen varit 
flitigt använda.

Boule har som vanligt rönt fina fram-
gångar under året.
Sandsbro fortsätter att växa och 
vi hälsar alla både nya och gamla 
Sandsbrobor välkomna att deltaga 
i våra aktiviteter. Behovet av ide-
ellt arbetande ledare är stort och 
känner Du att Du vill göra en insats 
i föreningen, hör av Dig till kansliet, 
tfn 615 95.
Sandsbro AIK, lite mer än en vanlig 
idrottsförening! 
Jag vill på mina och styrelsens väg-
nar passa på att önska en riktigt 
God Jul och Gott Nytt År!

Christer Jonasson
ordförande

Hej
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www.sandsbroaik.se

Sandsbro AIK

Rådjursvägen 10
352 45 Växjö

Tel. 0470- 166 00

www.fameroindustri.se

ReeCept i Hovet 
Storgatan 59 i Hovmantorp

073�-40 8� 66 
evaohrbom@reecept.se

www.reecept.com

Ont i nacke, axlar, rygg, ben eller knän?
Varför inte prova den unika metoden 
ReeCept som ger speciellt goda effekter 
vid idrottsskador, frakturer samt rent 
allmänna led- och muskelbesvär.
Har du frågor eller vill boka tid. 

Välkommen att kontakta oss! 

Juristbyrån
Johan isaksson

● Arvsrätt
● Familjerätt
● Fastighetsrätt

Kronobergsgatan 2, Växjö
0470-70 07 36

Storgatan 76, Tingsryd
0477-541 50

Mobil: 0733-38 58 03
E-post: johanisaksson@vax.fb-revision.se

● Affärsjuridik
● Skattefrågor
● Generationsskiften

Vi vill gratulera er som i år blev utsedda som vinnare:
Nu är årets saikare, ledare och spelare utsedda.
Årets Saikare: Inge Persson
Årets Ledare: Mats Nergård 
Årets Spelare: Andreas Karlsson

Nu har friskvårdscaféet haft ett par träffar i höst på torsdags-
förmiddagar och uppslutningen har varit god. Olle Källgård är 
den som har startat kaféet i Sandsbro AIK:s klubbstuga. Han ser 
positivt på det hela. Träffarna kommer vara på torsdagsförmid-
dagarna.

Idén om ett friskvårdscafé är att seniorer och sjukpensionärer ska kunna 
träffas och att ha en trevlig stund medan man får lite motion av en pro-
menad. All motion anpassas så att ingen ska behöva hamna 
utanför. Som t ex har vi en kortare runda för dem som är ovana eller 
har sämre rörelseförmåga och en lite längre runda för dem som är vana 
vandrare. Vi avslutar alltid med en kopp kaffe och en fralla säger Olle. 

Uppskattat besök
Tidigare i höst var läkaren Christer Petersson här på besök och 
samtalade om motion och hälsa. Detta var mycket uppskattat! Så 
lusten att ordna mera föreläsningar blir ju större. Nästa föreläsning var 
den 29:e november då Jonas Håkansson från Idrottskliniken kom hit 
och introducerade Yoga för oss. Vi även har planer på att bjuda in en 
dietist som kan berätta om vad som är bra att äta på äldre dar. Det är 
ju faktiskt så att eftersom vi blir äldre så ändras behoven. 

Massor av idéer
En som har varit med från början är Marianne Karlsson och hon är 
mycket engagerad i att hitta på framtida utflykter och studiebesök. Vi 
vill försöka prova lite olika typer av motion som Chi gong och yoga. 
Nu till våren vill vi göra en naturvandring i Notterydsområdet. Vi ska 
även titta på intresset för vilka studiebesök som kan genomföras, som t 
ex att besöka flygplatsen, universitetet och eventuellt Smålandsposten. 
Vi är även lite sugna på choklad- och kaffeprovning säger Marianne.
 
Så är du sugen på att vara med så ring Olle Källgård på tfn 656 74 
och anmäl dig. Anmälan behövs för att kunna beräkna fikat. Du är 

naturligtvis även välkommen att komma oanmäld. Här möts vi alla 
för en trevlig stund med blandning av motion och fika.

Friskvårdscaféet har juluppehåll och är åter igång den �7:e januari.

Varmt välkomna!

Nystartat friskvårdscafé för seniorer och sjukpensionärer i Sandsbro

Ett glatt motiongäng 

Text: Emilia Hjelmberg
Foto: Olle Källgård
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Det lilla kontoret
med de STORA

resurserna!

0470-72 21 20

www.bilsport-mc.com



0470-20� 25

Norremark
öppet för dig 7-22 alla dagar

BarnvagnsButiken

Smedjegatan 14 (f.d. Jysk), Växjö, Tel 0470-484 99
ÖppeT: Mån - Fre 10 - 18 Lör 10 - 14

 BRIO EMMALJUNGA  BAByBJöRN  AKTA-GRACO

www.sandsbroaik.se

Sandsbro AIK

Sveaskog stödjer 
svensk orientering. 
Vad gör vi mer?
Sveaskogs vision är att vara främst 
på att utveckla skogens värden. 
Skogens värden handlar om 
ekonomsk tillväxt och avkastning. 
Men också om biologisk mångfald 
och om rika naturupplevelser, som 
t ex orientering i 
skog och mark.

Lasses Plåt
070-542 84 23

Åkervägen 15c
352 49 Växjö



Ekströms Färghus Smedjegatan 24   352 46  VÄXJÖ 0470-707470
www.ekstromsfarghus.se

 
 Deltavägen 10, Norremark i Växjö

 Tel: 0470-365 10

 Vi finns även i Alvesta & Ljungby

Ditt McDonald´s
på 

Norremark
och 

Samarkand 

Arabygatan 76, Växjö. Tel 0470-205 43



�

www.markis-miljo.se
Öppet: Må- Fre 12- 18

Lördagar i säsong 10- 14
Reservation för ändringar

- en trygg och 
nära värd

www.vidingehem.se

tfn 0470-70 17 70

HSB Sydost
Box 52, 351 03 Växjö
Besök: Kungvägen 19

0470-72 30 80
www.hsb.se/sydost

www.sandsbroaik.se

Sandsbro AIK

Sandsbro Servicehall

Bilverkstad
Öppettider:

Mån- Tors: 07.00- 16.30
Fre: 07.00- 13.00

Gränsvägen 2 352 49 Växjö
Telefon: 0470- 633 33

PR Active AB
Mörners väg 102
352 46 Växjö

www.practive.se
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Fredagen den 26 oktober framförde 
Sega Gubbar och Gårdsbykören en 
konsert i Gårdsby kyrka. Den hade 
fått signaturen Från Barnatro till Duke 
Ellington och som framgår av namnet 
innehöll den mycket varierad musik 
som framfördes av dessa duktiga mu-
sikanter.
Hela konserten blev mycket uppskattad 
av nära 200 personer som hade kommit 
till kyrkan denna fredagskväll. 

Gårdsbykören sjöng bl a Bridge over 
trouble water med komp av Sega Gub-
bar, och Lina Sandells välkända psalm 
Bred dina vida vingar. Sofia Stynsberg 
ledde kören och har byggt upp den. 
Som avslutning sjöng hela församling-
en och Gårdsbykören Härlig är Jorden 
tillsammans med Sega Gubbar.

Ellington-konsert i Gårdsby kyrka
Text och foto: Ulla-Britt Schill

Publiken stod upp och applåderade och 
önskade att få höra ett trumsolo med 
Sven Schill.  Sega Gubbar klämde då 
i med Ellingtons Take the A train med 
många ”trum-fyror”.

Tänk vad musik och sång kan pigga 
upp och glädja så många människor en 
vanlig fredagskväll.

Söndagen den 28 oktober hade Gårdsby sockenråd 
höstmöte.

Vi kunde konstatera att Smedjan hade gått väldigt bra 
med många besökare.

Gårdsbydagen i augusti blev också mycket lyckad 
och välbesökt på Ekesås.

Konstrundan runt om i Gårdsby socken blev också ett 
lyckat inslag. Konstnärer och hantverkare ställde ut på 
olika platser i socknen. Detta kommer vi att fortsätta 
med våren 2008. Vi konstaterade dock att annonsering-
arna måste bli tydligare med datum och tider.

Kassören informerade om att budgeten är hyfsat god.  
Vad gäller Gårdsbytidningen måste vi se till att få in 
mera pengar för annonser. Tryckning av tidningen är dyr. 
Det bestämdes att ordföranden Sven Schill och kassören 
Bertil Sandberg ska träffa Saik och diskutera detta. 

Sockenrådet välkomnar förslag till aktviteter m m. 
Kom gärna med förslag till styrelsen, t ex  via ordfö-
randen Sven Schill 6101�.

Text: Ulla-Britt Schill

Sockenrådets höstmöte Snart är det jul igen!
Fredagen den 14 december öppnar vi…

Vi träffas i julsmedjan i 
Gårdsby (samma plats som 

sommarpuben).

Dricker glögg och äter pep-
parkakor och lussebullar 

m m – träffas och trivs med 
julmusik och julgran. 
Välkomna ca kl 19.00.

JULSMEDJAN

Gårdsby Sockenråd
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Efter en höst med långsamt bredband på landsbygden – både 
hos mobiloperatörer och särskilt hos NMT – börjar det ljusna för 
de som vill komma upp i ”normal surfhastighet” med sitt mobila 
bredband på landsbygden. 

Den goda nyheten är att det snabbare mobila bredbandet Turbo-3G 
har kommit igång – på utsatt tid – hos minst en mobiloperatör med 
master i vår trakt. Turbo-3G kan ge ca 1 Mbit/sek i surfhastighet, d.v.s 
5 gånger snabbare eller mer än med hittillsvarande 3G. Det finns 
flera mobilmaster av intresse i vår närhet: Helgaryd/Tveta vid 
väg 23, Norrgårda väst, Skirsjön norr om Sandsbro och Sands-
bro. Sedan kan det vara en abonnemangsfråga om man får den 
högre hastigheten.

Text: Poul Kongstad

Bredband på landsbygden 
– bra och dåligt

Som väl de flesta känner till avser Väg-
verket att bygga om riksväg 23 mellan 
Sandsbro och Drättinge. Sträckan skall 
bli mötesfri, dvs förses med mitträcke och 
vissa omkörningssträckor. 
I dagarna gör man på Vägverket en sam-
manställning av inkomna synpunkter på 
arbetsplanen för projektet. Tidsplanen är 
att man påbörjar arbetet under våren 2008 
och beräknar då att vägen skall vara klar 
nästa höst. Det som kan fördröja arbetet är 
eventuella överklaganden.

Parallellt med detta skall en cykelväg 
byggas utmed 23:an mellan Sandsbro 

Om mitträcke och cykelväg
- en lägesrapport om väg 23 genom Gårdsby socken
Text: Toni Sjö

och Dalen. I arbetsplanen är cykelvägen 
projekterad till största delen intill vägen men 
på vissa avsnitt cyklar man på den gamla 
landsvägen. Vidare från Dalen finns andra 
lösningar för cykeltrafikanter.

Som boende intill är man förstås extra intres-
serad av hur vägbygget påverkar just mitt 
åkande. Kan jag komma över vägen där jag 
brukar eller måste jag ta omvägar? Den som 
vill veta kan besöka Vägverkets kontor i 
Växjö, där alla handlingar finns tillgängliga 
eller gå in på Vägverkets hemsida www.vv.se 
och där välja vägprojekt/Kronobergs län/Väg 
23 Sandsbro-Drättinge/Dokument. 

Figuren upptill är hämtad från planritning 1,2 
– 2,4 km.

Allmänt sägs att vägbelysningen skall 
vara den befintliga. Har det hittills 
varit problem att hitta avtagsvägen mot 
Gårdsby i mörker blir det inte lättare 
med mitträcke. För den som åker buss 
från Växjö i mörker kan det bli mycket 
vanskligt att hitta öppningen i mitträcket 
och inte snubbla på refugen som kommer 
att finnas. Gårdsby Sockenråd har påtalat 
detta. Det finns säkert andra liknande 
problem att framföra.

Skiss från www.vv.se på ombyggnad av väg 23 vid Tofta

NMT-kunderna har varit hårt prövade i höst, fast även där lär en 
ljusning komma rätt snart. Surfhastigheten har varit otroligt låg, 
men i november kommer flera nya sändare igång som avlastar 
växjömasten. En ny generation modem som är på väg ut ger 
möjlighet till motsvarande hastighet som Turbo-3G.

Se vidare www.gardsby.se

Gårdsby Sockenråd
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En berättelse om Marita och Ante och 
deras ”Klockans El & Hantverk”

För elva år sedan träffades Marita och 
Ante (som egentligen heter Anders) på en 
pub i Växjö. Båda var nyskilda och hade 
barn från sina tidigare förhållanden. Ma-
rita har tre: Malin, Oskar och Björn idag 
21, 20 och 17 år gamla och Ante två: My 
och Lina, 17 respektive 15 år.

Efter pubträffen började Marita och Ante 
att umgås och det dröjde inte länge förrän 
Ante flyttade in till Marita på Kyrkeryd. 
Det började hända saker och ting. Det 
lyste långt in på nätterna, det bankade och 
dånade. Marita och Ante byggde ut kåken 
så att alla barnen skulle få rum, de var sju 
stycken nu, fem barn och två vuxna.

Ante jobbade på Volvo och Marita var 
mentalvårdare på S:t Sigfrids Sjukhus. 
När dom hade bott tillsammans i fyra år 
slutade Marita på sjukhuset. Hon tecknade 
väldigt fint och var intresserad av form 
och bild. Marita var nu c:a 30 år och hade 
tre minderåriga barn kring benen, när 
hon åkte in och avlade högskoleprovet 
med bravur. Därefter läste hon bild på 
universitetet i Växjö och kammade in 20 
poäng (inte dåligt). Nu ville inte kommu-
nen satsa mer på Maritas utbildning (för 
dyr?!). 

Ante blev inspirerad av Maritas entusiasm 
och började plugga till elektriker samti-
digt som han gick ”i lära” hos en elfirma. 
Därefter började Marita läsa företagseko-
nomi på Komvux !! Det där med bild och 
form kunde inte Marita glömma, så i takt 
med ungarnas utflyttning från hemmet 
flyttade en massa lera och keramikugnar 
in i ladugården. Eftersom Ante är Maritas 

stora stöd och påhejare så hade han börjat 
göra i ordning verkstad och utställnings-
lokal i ladugården och av bara farten 
inredde Ante en bil- och lackeringsverk-
stad också för båda är mycket intresserade 
av veteranbilar.

Nu tror ni att allt är lugnt men icke - nu 
började Marita också plugga till elektriker 

och när jag besökte dom i slutet 
av oktober så var Marita färdig 
elektriker.

Två små skåpbilar står utanför 
huset. Klockans El & Hantverk 
heter deras firma. Varje dag åker 
Marita och Ante ut med sina bilar 
och jobbar med nybyggnationer 
eller renoveringar.

Så fort Marita får en ledig stund 
över jobbar hon med sin kera-
mik. När detta läses har Marita 
varit med Kronobergsslöjdarna 
i Huseby och till våren är hon 
med i Gårdsbys konstrunda. Till 
sommaren finns Marita och Ante 
i sin sommarbutik i Byxelkrok på 
Öland.

När jag sent en höstkväll ska åka 
från Kyrkeryd, tittar Marita på 
Ante och säger: ”Dig vill jag inte 

Man ska aldrig ge upp - det är aldrig försent
Text och bild: Sven Schill

Ante och Marita med sin konst.

Gårdsby Sockenråd
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I många år har Gårdsby hembygdsförening varit en stor och livaktig hembygdsförening, 
men de senare åren har aktiviteterna avtagit. Till viss del kommer det nog an på oss i 
styrelsen, vi har varit sena med terminsprogram och dåliga på att sprida information om 
hembygdsföreningens aktiviteter. Men det är inte bara styrelsens ansvar för att föreningen 
fungerar, det är ett ansvar vi alla som är medlemmar delar på.

Så med detta öppna brev till hembygdsföreningens medlemmar och alla intresserade ber 
vi om hjälp att få liv i en hembygdsförening som inte alls är så aktiv idag.

Mycket är samlat på Hoppet
 I vår hembygdsgård Hoppet, som ligger utmed väg 23, finns många spännande samlingar 
från äldre tider som vittnar om vad som företagit sig i Gårdsby socken. Vi behöver inte gå 
så långt tillbaka för att livet såg helt annorlunda ut. På Hoppet finns ingen dator och ingen 
Ipod men ok, plogar, orvar, räfsor och många andra jordbruksredskap som vi idag knappt 
vet vad de användes till. 

Hur tar vi vara på hembygdsföreningens samlingar av äldre redskap och bilder?
Vad kan vi göra för att hembygdsföreningen åter ska bli en livaktig förening? Och vad 
säger att en hembygdsförening enbart ska samla på sådant som är gammalt, det är minst 
lika viktigt att dokumentera vår samtid för kommande gårdsbybor.

Framåt mot framtiden
Vill du engagera dig i hembygdsföreningen är du välkommen att höra av dig till 
styrelsen med tips, idéer och engagemang.

Den 16 januari 2008 kl 1�.00 i Gårdsby församlingshem inbjuder hembygdsföreningen 
till ett framtidsmöte. Välkommen att tillsammans med oss fundera kring hem-
bygdsföreningens framtid och hur vi bäst kan verka!

För styrelsen i Gårdsby sockens hembygdsförening

Jens Linder 
   Jens Linder

Att vara eller inte vara 
Gårdsby hembygdsförenings framtid

Den gamla backstugan Hoppet, hembygdsföreningens äldsta stuga. Även den finns 
att se på hembygdsgården.

Rösta om tidningen 

Gå in på Gårdsby-sajten 
www.gardsby.se och rösta 

om vad du tycker om 
detta tidningsnummer. 
Varje datoradress kan 

rösta en gång.

Gårdsby-Sandsbro

bli av med” – vi har lika roligt nu som när 
vi träffades för elva år sedan.

Denna historia är ingen såpa som ”Bonde 
söker fru” utan en sann historia från Kyr-
keryd där två människor träffas, trivs och 
gör verklighet av sina drömmar – kera-
mik, veteranbilar och elinstallationer.

Har ni några problem med det elektriska 
hemma – Ring ”Klockans El & Hant-
verk” på telefon 0470-61146 så kommer 
antingen Marita eller Ante.

Tack för pratstunden och kaffet. Vi önskar 
Lycka till med det nya företaget.

Föreningsinformation
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En oktobervandring vid Lövsjön
Text: Christer Lindqvist

En strålande oktoberdag med en himmel 
utan moln vandrar jag utmed Lövsjöns 
strand i den vackra bokskogen med sina 
färgsprakande löv. Det är alldeles tyst, 
trots närheten av bebodda trakter. Lövsjön 
ligger strax söder om Toftasjön.

Jag går på den mjuka, fuktiga lövtäckta 
marken där en älg har satt sina spårstämp-
lar före mig...  Jag får syn på en nötskrika 
som petar bland löven för att hitta något 
ätbart, kanske något bokollon. Det finns 
gått om bokollon på marken, några av 
dessa kommer kanske att växa upp till 
stora, ståtliga bokar en gång. Jag sätter 
mig på en nerblåst tall vid sjökanten och 
tittar ut mot den spegelblanka vattenytan.
 
Plötsligt hör jag ett plask och få se en fisk 
som hoppar upp och fångar en stackars 
insekt som kom för nära vattenytan. Jag tar 
upp en kvist av pors och smular sönder en 
knopp och för den till näsan och njuter av 
denna förföriska doft och kommer att tänka 

på våren. Det var denna växt som våra 
vikingar använde när de bryggde sitt öl.

Det börjar bli lite kyligt vid sjökanten så 
jag fortsätter min lilla promenad längs 
stranden av Lövsjön. Vid en liten bäck 
som rinner ut i sjön upptäcker jag några 
stänglar bredkaveldun, dessa bruna ci-
garrliknande växter ofta trivs i förorenat 
vatten, och inuti stammen finns det små 
larver som har gått till vila för att överleva 
vintern. Visst är naturen vacker, hoppas 
att den alltid får vara så här. Hur kommer 
den att se ut i framtiden, det vågar jag inte 
tänka på. 

Jag kommer fram till den lilla skogsvägen 
där jag hade ställt min bil och så var ännu 
en härlig skogsupplevelse till ända. 

Jag heter Christer Lindqvist och är auk-
toriserad naturguide. Jag bor i Sandsbro 
och har hållit på med natur och friluftsliv 
sedan tioårsåldern. Om ni ska göra na-
turutflykter med era vänner eller arbets-
kamrater, eller om ni gör en bussresa och 
behöver en guide på resan eller vid annat 
tillfälle, så ordnar jag det åt er.

Kontakta: 
Christer Lindqvist
Rösvägen 26
352 49  Växjö. 
Tfn: 0470-65188
E-post: christer_lindqvist@telia.com.

Naturguidning

I Växjö kommun finns den 8 mil 
långa vandringsleden Sankt Sigfrid 
som går från Asa till Knapelid. Efter 
alla stormar och avverkningar är den 
i bedrövligt skick på vissa sträckor, 
bland annat pga av stormarna Gudrun 
och Per.
Det är sorgligt att Växjö kommun inte 
intresserat sig för denna vandrings-
led som Växjö vandrarklubb gjort i 
ordning för många år sedan. Leden 
lockade många vandrare ut i naturen. 
Just nu börjar det bli ökat intresse för 
vandringar och då är det trevligt att ha 
en fin vandringsled. 
Man måste ha hjälp av kommunen för 
att återstalla denna led för det är inget 
man gör utan hjälpmedel och arbets-
kraft, tillsammans med Vandrarklub-
ben. 

Christer Lindqvist
Ordförande i Växjö vandrarklubb

Hur är läget på 
Sigfridsleden?

Föreningsinformation
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I april 2007 genomfördes för första gången Gårdsby 
kulturrunda i strålande väder. Många besökare tog sig 
runt till de fjorton utställarna runt om i socknen. Det 
visades keramik och måleri samt trä- och textilkonst.

Finns det intresse för något liknande, eller kanske 
något annorlunda upplagt till våren? Kommer årets 
utställare att vara intresserade och finns det kanske 
andra som vill vara med? Det är också viktigt att från 
besökare få synpunkter på kulturrundan och  dess 
uppläggning.

Hör av dig till red@gardsby.se eller till Toni Sjö tfn 
656 10.

Återkommande kulturrunda?
Text: Toni Sjö

Trollbackens föräldrakooperativ är be-
läget ca 10 km utanför Växjö centrum, 
i det natursköna Gårdsby. Föräldra-
kooperativet har drivits i drygt 15 år, 
främst med familjer från bygden. I dag 
har vi 22 förskolebarn och 9 fritidsbarn 
i verksamheten. 

Hösten startades med att arrangera ett 
Trollbacksmästerskap för barnen. Efter 
uppvärmningen travade barnen iväg på ett 
stiligt led efter fanan. Sedan var det dags 
för: ”Klara....färdiga....gå!!! Efter flitiga 
prestationer med gott humör i såväl kula, 
längd, höjd och löpning fick alla barnen ta 
emot diplom och medalj. 

I oktober hade vi en cirkusmaskerad på 
Trollbacken. Barnen gick på cirkusparad 
runt genom alla rummen. Clownen Annki 
kom på besök och barnen fick sjunga och 
spela på instrument. Starke Adolf lyfte 
3000 kg lätt som en plätt. På cirkusen 
kunde man även skymta lejontämjare, 
cirkusprinsessor, Pippi Långstrump och 
leoparder. Lunchen som bestod av ham-
burgare och pommes åts inne i självaste 
cirkustältet. 

Vill Ni komma i kontakt med oss på Troll-
backen är Ni välkomna och besöka oss. 
Man kan även nå oss på telefon nummer 
0470-611 99 
 

Diplomutdelning efter Trollbacksmästerskap
Text och bild: Victoria Hollström

  Gympapass i Rottne 

Cirkusmaskerad hösten 2007

Full fart på Trollbacksmästerskapens 
höjdhoppsgren 

Diplomutdelning till dagisbarnen vid 
Trollbacksmästerskapen

Föreningsinformation Gårdsby Sockenråd/
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Torsdag 13 December  kl 18:30
Luciatåg i Gårdsby kyrka 
Barnkörernas luciatåg i Gårdsby kyrka 
 
Fredag 14 December  kl 19:00
Julsmedjan! 
Snart är det jul igen! Vi träffas i Julsmedjan i Gårdsby 
(samma plats som sommarpuben).
Dricker glögg och äter pepparkakor och lussebullar m m 
– träffas och trivs med julmusik och julgran.
 
Tisdag 25 December kl 07:00
Julotta i Gårdsby kyrka 
Hela kyrkan lyser av ljus - Gårdsbykören sjunger  

Onsdag 16 Januari  kl 19:00
Framtidsmöte i Gårdsby hembygdsförening
Hembygdsföreningen inbjuder till ett framtidsmöte i 
Gårdsby församlingshem. Välkommen att tillsammans 
med oss fundera kring hembygdsföreningens framtid 
och hur vi bäst kan verka!

Traktens evenemangskalender
Söndag 24 Februari kl 13:00
Vinterutflykt
Är ni nyfikna på hur naturen har det på vintern, följ då 
med på en guidad naturvandring med naturguiden Christer 
Lindqvist i området vid Notteryd. Ta på er varma kläder 
för en stunds utevistelse. Medtag fika som vi kommer 
att dricka vid en trevlig plats. Samling kl. 13.00 vid det 
gamla skjutfältet vid Notteryd.

Se även www.gardsby.se

Växjö kommun vill inte att båtar ska ligga förtöjda ”på svaj” vid boj i Sandsbroviken 
i Helgasjön. Det gör att Sandsbrovikens båtklubb behöver fler bryggplatser. Dessutom 
står ett 50-tal personer (båtar) i kö för en kajplats. Just nu arbetar därför en bryggkom-
mitté med förberedelser till en eventuell bygglovsansökan. Det blir inget beslut förrän 
tidigast vid årsmötet i vår. 

Om dagens brygga i stället blir två, och bojbåtarna förtöjer mot brygga, får vi ändå över 
ett antal platser till dem som köar, säger Hans Ahl, ordförande i Sandsbrovikens båtklubb. 
Många av våra medlemmar får vara ”rampmedlemmar” så länge, dvs får ta upp båten på 
trailer efter båtturerna.

Om bryggbygget blir av kommer vi även att göra miljön runt bryggorna trevligare, säger 
Hans Ahl. 

Inte mycket sommar för båtfolket
Om vi ska summera den gångna sommarsäsongen, tror jag inte så många är nöjda pga vädret, 
tror Hans Ahl. För mycket regn och för lite värme. 

Vi får i stället glädjas åt att vi inte haft några stölder, skador eller haverier i år. Tack vare 
Securitas-bevakningen har vi sluppit stöld och skadegörelse. Styrelsen har också fortsatt sitt 
säkerhetsarbete, i år bland annat med båtarnas kättingar och andra förtöjningsanordningar.

Det vore roligt att se det nya hamnområdet med två fina bryggor till … våren 2009, avslutar 
Hans Ahl.

Bryggbygge behövs
Text och bild: Poul Kongstad

Ordförande Hans Ahl

Föreningsinformation Gårdsby Sockenråd/


